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DVĚ STOVKY DĚTÍ ZE ZÁKLADNÍCH ŠKOL SE NA UJEP UČILY 
RECYKLOVAT  
 
Přízemí plné odpadků. Tak vypadalo dopoledne na Fakultě životního 
prostředí UJEP. O sérii přednášek věnujících se recyklaci odpadu byl 
dopředu velký zájem. Všechna místa si základní školy rozebraly.  
 
„Chceme, aby nám žáci pomohli s recyklací v naší obci. Lidé dostanou 
k domům nové popelnice a děti to mohou své rodiny naučit. Nejvíce nás dneska 
zajímá sklo, protože ve škole zatím kontejner na sklo nemáme, ale chtěli 
bychom s tříděním začít,“ vysvětluje učitelka ze Základní školy Povrly Nikola 
Müllerová. 
 
O kousek dál se zrovna její žákyně fotí u popelnice předělané na sedačku. 
„Bavila mě recyklace oblečení. Můžeme ho třeba batikovat nebo dát někomu 
dalšímu,“ říká žákyně ZŠ Povrly Eliška.  
 
Praktické ukázky recyklace doplnila v předsálí fakulty prezentace ústeckého 
ReUse-Centra. Nabídka použitých věcí byla široká, od hraček, přes nádobí až 
právě po oblečení.  
 
„V Povrlech jsme zrovna otevřeli RE-USE Centrum. Děti se učí, jak ho využít,“ 
dodává učitelka Nikola Müllerová.  
 
Dne recyklace na FŽP UJEP se zúčastnili žáci osmi základních škol 
z Ústeckého kraje. Často kvůli němu přijeli i z větší dálky, třeba Třebenic, 
Proboštova nebo Děčína.  
 
„Kdysi dávno existoval jen jeden druh popelnice a do něj se vyhazoval všechen 
odpad. Ten se vyvážel na skládku a skládky rostly a rostly, až se lidé začali bát, 
že budou větší než celá města. Od té doby se hodně změnilo, ale stále je  kam 
se posouvat. Za pět let bychom měli skládkování naprosto minimalizovat  
a většinu odpadu vytřídit,“ vysvětloval žákům proděkan pro vnější vztahy 
Fakulty životního prostředí doc. Ing. Pavel Krystyník, Ph.D.  
 
Návštěvníci si mohli prohlédnout i sérii domácích kompostérů, ve kterých 
akademici z fakulty životního prostředí i její studenti pravidelně přiživují žížaly.  
 
Den recyklace skončil odpoledne přednáškou pro veřejnost o využití 
potravinového odpadu.  
 
Odkaz na fotografie k volnému užití: Den recyklace na FŽP UJEP; archiv UJEP 
 
Mgr. Jana Kasaničová, tisková mluvčí 
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